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Orban: Vom lansa programul de sustinere a marilor companii

Primul ministru Ludovic Orban a declarat ca Guvernul va lansa un  program de sustinere al marilor

companii printr-un un sistem de  garantare a asigurarii creditului comercial, în cadrul masurilor de 

relansare economica.

"Una din marile probleme pe care le avem în România este urmatoarea: nu  exista un sprijin suficient de mare al

companiilor. Bursa nu e înca  dezvoltata. (...) Sistemul financiar-bancar este un sistem relativ  prudent. Avem

intermedierea a 25-27%. Nu este normal. Sistemul financiar  bancar trebuie sa sustina economia. Lor le-a convenit

sa împrumute  statul care este un platitor garantat. (...) Vom lansa programul de  sustinere a marilor companii, ca

sa dam un stimulent sistemului  financiar-bancar sa finanteze companiile, sa finanteze investitiile, sau  creditele

pentru capital de lucru, de care au atâta nevoie companiile.  (...) Daca o companie intra în blocaj, îti afecteaza mai

multe companii,  otraveste practic un întreg lant economic. Şi atunci e un sistem de  asigurare a creditului

comercial. Pregatim instrumentul asta de  garantare a asigurarii creditului comercial, astfel încât sa nu se  blocheze

relatiile economice", a afirmat, luni, Orban la Digi 24.

Premierul a anuntat ca va folosi "toate instrumentele posibile  pentru a sustine investitiile", inclusiv prin

realizarea unui fond de  investitii capitalizat din resurse bugetare sau din fonduri europene,  "în masura în

care ni se va permite".

"Exista 100 de milioane identificati pentru capitalizare. Mai avem cam  200 de milioane (n.r. de euro). E prematur

sa listezi pe bursa. Ideea e  sa listam pe bursa. Sa scoatem titluri de fonduri. Sa facem emisiuni de  obligatiuni, în

timp. Dar întâi trebuie ca fondul sa îsi arate  capabilitatile, sa arate ca are capacitatea de a genera profit din 

plasamentele pe care le facem", a adaugat Orban.

Premierul a mai spus ca "ani buni, modelul de crestere economica care a  fost aplicat în România a fost un model

gresit" pentru ca "a stimulat  artificial consumul prin cresterea veniturilor fara acoperire economica  în zonele

controlate de Guvern".

"Nu au fost sprijinite investitiile, nu a fost sprijinita dezvoltarea  capacitatilor de productie, nu a fost sprijinita

cercetarea, inovarea,  dezvoltarea, transferul economic - lucrurile care îti asigura  competitivitatea. S-au luat decizii

catastrofale din punct de vedere  economic, care au distrus competitivitatea companiilor românesti - vezi 

Ordonanta 114", a adaugat
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